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/Referat 

LUU Vest 

Dato: 1. juni 2023 kl. 13.00 til 15.00 

Sted: Brøndby, lokale 13 

 
 
Tilstedeværende 
Helle Udsen, formand 
Susanne Rasmussen, næstformand, Social psyk. Region H, FOA 
Solveig Østergaard, Region Hovedstaden  
Susie Lentz, Region H psykiatrisk center, FOA  
Lars Ole Jacobsen, Herlev Gentofte hospital, FOA 
Mette Plett, Høje-Taastrup Kommune 
Heidi Kelm Jensen, Rødovre kommune, FOA  
Olga Uspenskaya, Elev 
Lisbeth Nygaard, Albertslund Kommune  
 
Fra SOSU H 
Mette Grønvaldt 
Elsi Busk Odderup 
John Steffensen 
 
Afbud: 
Line Sørensen, Region H 
Camilla Louise Pedersen, FOA 
Michael Gyes, FOA 
 

Dagsorden 
1. Godkendelse af dagsorden  

 
2. Referat af mødet i det lokale uddannelsesudvalg 14. marts 2023 

 
3. Valgfag 

 
4. Drøftelse af Oplæring 2 

 
5. Nationalt rammepapir 

 
6. Bedre sammenhæng mellem oplæring og undervisning 
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7. Fælles dag for det lokale uddannelsesudvalg 

 
8. AMU 

 
9. Orientering fra SOSU H 

 
10. Orientering fra medlemmer og formandskab 

 
11. Eventuelt 

Referat 
1. Godkendelse af dagsorden  

Der var udsendt et forslag til dagsorden til mødet den 1. juni 2023. Udvalget god-
kendte dagsordenen. 

 
 

2. Referat af mødet i det lokale uddannelsesudvalg 
Der var ikke bemærkninger til referatet af mødet den 14. marts 2023. 

 
 

3. Valgfag 
Udvalget havde på det seneste møde besluttet, at der på denne dagsorden burde 
være en orientering om rammer og indhold af valgfag. Der var udsendt et bilag med 
en oversigt over de valgfag, som eleverne har mulighed for at vælge. 
 
Mette indledte med at henvise til oversigten samt, at elevernes valg betyder, at det 
ikke er alle valgfag, der bliver gennemført. 
 
Udvalget på det seneste møde talt om muligheden for, at flere af valgfagene kunne 
medvirke til udvikle elevernes forståelse af Naturfag. Mette oplyste, at det var et op-
mærksomhedspunkt i undervisningen, men ikke en bevidst sammenhæng. Det skulle 
ses i sammenhæng med, at valgfagene også skal medvirke til at øge elevernes moti-
vation og medvirke til pege ind i oplæringen. 
 
Udvalget drøftede enkelte af valgfagene og deres indhold ud fra beskrivelsen af un-
dervisningen i valgfagene i den lokale undervisningsplan. Udvalget nævnte nogle af 
de temaer i psykiatrien, der ses oftere, og som det er en fordel, at eleverne har kend-
skab til. 
 
Udvalget drøftede desuden, hvordan ”myten” om Naturfag blandt eleverne kunne 
modvirkes. Olga nævnte, at ”naturfags-cafeen” på Herlev havde haft en positiv betyd-
ning for mange elever. Det blev vurderet, at resultatet hænger sammen med den ufor-
melle form. Udvalget gav udtryk for, at det er en tankegang, der eventuelt bør være op-
mærksomhed på i andre sammenhænge. 
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Udvalget havde desuden en drøftelse af, at ændringerne i de grupper af borgere, der i 
kontakt med psykiatrien, bør indgå i undervisningen. 
 
 

4 Drøftelse af Oplæring 2 
Der var to temaer i under punktet, der lå i forlængelse af drøftelserne på det seneste 
møde. Det var fordelingsnøglen for elevernes fordeling på oplæringspladserne, samt 
typen af oplæringspladser. 
 
Udvalget havde drøftelse af betydningen af, at eleverne opnår viden om de mulige ty-
per af oplæringspladser, som de kan komme ud på. Flere af udvalgets medlemmer 
redegjorde for, hvordan de og kollegaer var på besøg på skolen inden oplæringen på 
oplæring 2 for at give eleverne viden om de forskellige typer af oplæringssteder. 
 
Solveig præsenterede (under Eventuelt) om en ny del af Regionens hjemmeside, der 
henvender sig til elever, og som fortæller om oplæringen i den regionale psykiatri. Der 
er link til hjemmesiden herunder: 
 
https://www.psykiatri-regionh.dk/sygeplejestuderende 
 
Udvalget drøftede desuden udfordringerne i forhold til oplæringssteder i oplæring 2. 
Kommuner står for 2/3 af pladserne, og samtidig er der kommuner, der ikke har 
egentlige psykiatriske institutioner. 
 
Der kom flere forslag til veje, der eventuelt kan modvirke at elevernes forventninger 
bliver skuffet, og dermed øger risikoen for frafald. Der blev nævnt muligheden for, at 
eleverne kommer til at kende deres oplæringssted fra tidligt i uddannelsen. Det blev 
desuden drøftet, om end større vægtning af psykiatrisk sygepleje, kan medvirke mind-
ske det store fokus på typen af oplæringssted. 
 
Olga nævnte, at eleverne kender psykiatriske diagnoser, men har brug for at lære 
mere om, hvordan de kan bidrage til, at borgerne bedre kan klare deres hverdag. 
 
 

5. Nationalt rammepapir 
Det Nationale rammepapir var udsendt som bilag. Papiret rummer en række mål, der 
skal forbedre samarbejdet mellem skolen og oplæringen. Det stiller både krav til sy-
stemer for udveksling af informationer og til præcisering af typen af oplysninger, der 
kan udveksles. Der er i regi af Det Regionale Praktikudvalg nedsat nogle arbejdsgrup-
per, der skal finde løsninger.  
 
Udvalget drøftede punkter i papiret, der især bør være opmærksomhed på. Udvalget 
drøftede, at der i papiret peges på ”farmakologi”. Flere i udvalget pegede på, at der 
bør være en generel større opmærksomhed på ”medicinhåndtering”. 
 
Udvalget havde desuden en kort drøftelse af målet om, at frafaldet skal ned på 7 pct. 
Målet stammer fra en tidligere trepartsaftale. Frafaldet i dag er – alt efter hvordan det 
beregnes – på omkring 25 pct. 
 

https://www.psykiatri-regionh.dk/sygeplejestuderende
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LUU bliver orienteret efterhånden, som der findes løsninger på de mål, der er beskre-
vet i papiret. 
 
 

6. Bedre sammenhæng mellem oplæring og undervisning 
Udvalget havde en kort drøftelse af udviklingen, at nogle af de indsatser, der er i gang. 
Skolen og Høje Taastrup Kommune har et projekt, der er ved at blive afsluttet, og der 
bliver orienteret om resultaterne, når projektet er evalueret. 
 
Udvalget havde en kort drøftelse af afslutning af projektet om ”Det tredje læringsrum” 
(anvendelsen af simulation). Helle nævnte, at evalueringen desværre ikke viste resul-
tater fx i forhold til øget gennemførelse. 
 
 

7. Fælles dag for det lokale uddannelsesudvalg 
Der er udsendt en invitation til en fælles dag for medlemmerne i det lokale uddannel-
sesudvalg den 26. juni i Brøndby. 
 
 

8. AMU 
Der var en kort drøftelse af behovet for uddannelser på det psykiatriske område, hvor 
medarbejderen har brug for mere viden om en række diagnoser. 
 
Elsi orienterede desuden om, at der er ved at blive udviklet to nye uddannelser – ope-
rationsassistent 1 og 2. 
 
 

9. Orientering fra SOSU H 
Mette orienterede blandt om, at der kommer gang i cykeltræningen, og at der sker i 
samarbejde med Røde Kors. 
 
Mette tager på rundtur til kommunerne i vest med henblik på at reklamere for uddan-
nelsen til pædagogiske assistent og på sigt få løftet  kvoten på uddannelsen. 
 
 

10. Orientering fra medlemmer og formandskab 
Der var en kort orientering om arbejdet i den Task Force, der er nedsat under KKR, der 
skal medvirke til løsninger i forhold til rekruttering og dækning af kompetencebehovet 
inden for området. 
 
Solveig præsenterede området på Regionens hjemmeside, der er rettet til elever. Se 
under punkt 4. 
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11. Eventuelt 

Der var ikke bemærkninger under punktet. 
 
 
02-06-2023, JST 
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